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2. Sager til diskussion / beslutning

2.1: Kontingent for medlemmer på SOSU-skoler

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Tager beslutning om, at medlemmerne på SOSU-skolerne fra den 1. juli 2023
ikke længere er kontingentfrie, men skal betale fuldt, ordinært kontingent.

Resumé:

I forlængelse af Landsretsdommen, som gik Danske Fysioterapeuter, 
Ergoterapeutforeningen og Jordemoderforeningen imod, skal der tages stilling til det 
fremtidige kontingent for fysioterapeuter, som er ansat ved SOSU- skolerne.

Disse fysioterapeuter har under den verserende retssag været kontingentfritaget.

Idet der nu er faldet endelig dom skal der træffes beslutning om det fremtidige 
kontingent for medlemmerne.Lukket punkt

2.2: Politisk udspil til Danske regioner og KL på det muskuloskeletale område

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen:

• Orienterer sig i vedlagte Idekatalog og tager det til efterretning
• Orienterer sig og drøfter politisk budskabspapir #1
• Drøfter, kvalificerer og godkender retning for arbejdet med det politiske

budskabspapir #2 træffer beslutning om:

Resumé:

På toppen af det store arbejde med udarbejdelsen af ”Danske Fysioterapeuters 
idekatalog – Input til omlægning af behandling af det muskelskeletale område”, 
arbejdes der med at udvælge, prioritere og kvalificere relevante politiske forslag, som 
Danske Fysioterapeuter vil arbejde videre med. Hovedbestyrelsen får til orientering 
to eksempler på, hvordan der arbejdes videre med de enkelte forslag. Derudover 
lægges op til en behandling politiske budskabspapir #2 vedrørende 
Specialistoverenskomst. Det har en lidt anden karakter, og der lægges også op til en 
anden og mere indgåede behandling. Det er en vigtig politisk sag, men der mangler 
afklaring på flere elementer. Det håber vi HB bidrage til.



For at lette behandlingen på HB-mødet opfordrer vi til, at kommentarer og sproglige 
forslag til justeringer/ændringer fremsendes på mail forud for mødet til kt@fysio.dk.

2.3: Ændringer til hovedbestyrelsens forretningsorden

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• Godkender ændringerne til forretningsordenen.

Resumé:

Til hovedbestyrelseskonferencen d. 31. januar 2023 drøftede hovedbestyrelsen både 
sin forretningsorden samt ”Aftale om godt bestyrelsesarbejde”. Hovedbestyrelsen 
besluttede, at der skulle tilføjes ændringer til den eksisterende forretningsorden, 
herunder et kort værdigrundlag for hovedbestyrelsens arbejde som præambel.

Hovedbestyrelsen besluttede desuden, at præamblen i forretningsordenen skulle 
erstatte ”Aftale om godt bestyrelsesarbejde”.

Ændringer og præambel er indskrevet i vedlagte bilag til ny forretningsorden.

2.4: HB-indstilling: REP-forslag nr. 3 – Projekt foreningsdemokrati

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• Godkender projektbeskrivelse og projektplan for udmøntningen af
repræsentantskabsforslaget om en ny politisk struktur i Danske
Fysioterapeuter

• Godkender sammensætning og nedsættelsen af hhv. styregruppe og
referencegruppe i relation til projektet

Resumé:

På Repræsentantskabsmødet d. 27.-29. oktober 2022 blev det besluttet at nedsætte 
en ”arbejdsgruppe”, der har til formål at udarbejde et forslag til Danske 
Fysioterapeuters politiske struktur. Arbejdet skal gennemføres i perioden frem mod 
dialogmødet i efteråret 2023, hvor ”arbejdsgruppen” skal præsentere sit forslag til en 
fremtidig politisk struktur med henblik på en drøftelse forslaget. 
Dialogmødedrøftelsen skal danne bagtæppe for konkrete forslag til en ny politisk 
struktur, som skal behandles på Repræsentantskabsmødet i 2024.

Med henvisning til hovedbestyrelseskonferencen ultimo januar 2023, indstilles det, 
at ”arbejdsgruppe” ændres til hhv. styregruppe og referencegruppe, ligesom de 
økonomiske midler fordeles mellem de to grupper. Med afsæt i hovedbestyrelsens 
behandling af forslaget om en ny politisk struktur på selvsamme konference, 

mailto:kt@fysio.dk


indstilles der ydermere til, at vedlagte projektbeskrivelse og projektplan samt 
sammensætning af hhv. styre- og referencegruppe godkendes.

2.5: Procesplan for evaluering af arbejdsmarkedsmodel

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• godkender, at der planlægges en temadrøftelse om
arbejdsmarkedsmodellen, som skal danne afsæt for et kommende
visionsseminar

Resumé:

I referatet fra repræsentantskabsmødet 2022, hvor mål for evaluering af 
arbejdsmarkedsmodellen blev foreslået, men ikke vedtaget, står: ”Formanden 
bemærkede, at hovedbestyrelsen havde hørt bemærkningerne i debatten og vil 
arbejde for at afsøge mulighederne for at finde data og sammen med parterne finde 
målepunkter, der kan danne baggrund for en evaluering.”

I forlængelse af drøftelsen vedr. lønundersøgelsen 2022 blev det på 
hovedbestyrelsesmødet d. 1. februar besluttet at nedsætte en hurtigt arbejdende 
arbejdsgruppe med det formål at formulere et grundlag for evaluering af 
arbejdsmarkedsmodellen, som kunne danne afsæt for en opfølgning på 
hovedbestyrelsesmødet i marts (dette møde). Arbejdsgruppen bestod af Bo Egeberg, 
Lars Henrik Larsen, Kirsten Ægidius, Sanne Jensen og Jeanette Præstegaard.

Arbejdsgruppen har mødtes virtuelt til en drøftelse af, hvordan opgaven bedst kan 
gribes an, og foreslår, at der tilrettelægges en temadrøftelse for hovedbestyrelsen 
bestående af tre elementer:

• En grundig gennemgang af det historiske grundlag og udgangspunkt for
Danske Fysioterapeuters beslutning om at etablere en intern
arbejdsmarkedsmodel med den kendte udformning.

• En beskrivelse af hvordan den nuværende situation har ændret sig, siden
beslutningen om etablering af arbejdsmarkedsmodellen blev taget.

• En åben drøftelse af potentielle alternative organiseringer og løsninger på de
udfordringer praksissektoren står overfor. Teamdrøftelsen vil skulle afvikles
på et kommende hovedbestyrelsesmøde.

Teamdrøftelsen vil skulle afvikles på et kommende hovedbestyrelsesmøde.



Det er endvidere tanken, at hovedbestyrelsens temadrøftelse kan danne grundlag for 
en tilsvarende drøftelse i et udvidet forum i form af et kommende visionsseminar, 
hvor parterne inviteres med.

I tillæg til sekretariatsressourcer foreslås det at afsætte økonomi således, at 
temadrøftelsen kan understøttes af et oplæg fra en ekstern oplægsholder (fx en 
tidligere medarbejder) for så vidt angår gennemgangen af det historiske grundlag.

 2.6: Lukket punkt     

3. Sager til orientering

3.1: Temadrøftelse: Hvordan sikrer man work/life balance for politikere?

Indstilling:

• Det indstilles, at hovedbestyrelsen med afsæt i oplæg drøfter work/life
balancen for det politiske arbejde i hovedbestyrelsen.

Resumé:

På bagkant at drøftelser på hovedbestyrelsesseminaret i 
januar har bestyrelsen ønsket en drøftelse om work/life 
balance for politikere i hovedbestyrelsen.

Der er som rammesætning for bestyrelsens drøftelse inviteret phd. og 
ekstern lektor Anders Raastrup Kristensen til at holde et kort oplæg med 
titlen: Lær at lede dig selv i det grænseløse arbejdsliv.

(læs mere om Anders Raastrup Kristensen her: 
www.andersraastrupkristensen.dk )

I forlængelse af oplægget vil hovedbestyrelsen kunne stille spørgsmål til 
Anders Raastrup Kristensen ligesom der vil blive givet brugbare, 
konkrete redskaber til det videre arbejde.

3.2: Dansk Selskab for Fysioterapis strategi og handleplan

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• Orienteres om strategi og handleplan for Dansk Selskab for Fysioterapi

• Foretager drøftelse af perspektiver i samarbejdet mellem HB,
herunder de politiske pejlemærker og Dansk Selskab for
Fysioterapi

Resumé:

http://www.andersraastrupkristensen.dk/


Formand for Dansk Selskab for Fysioterapis (DSF) bestyrelse, Gitte 
Arnbjerg, er invitereret til at deltage med præsentation på HB mødet.

Baggrunden er, at DSF har udarbejdet en opdateret strategi for DSF og 
de faglige selskab samt årlig handleplan (2023). Strategi og handleplan 
er vedlagt i bilag.

Gitte Arnbjerg vil introducere til DSF’s arbejde. På den baggrund lægges 
op til drøftelse for, hvordan HB og DSF kan understøtte hinanden og 
hvilke perspektiver der er i samarbejdet mellem HB, herunder hvordan 
DSF’s arbejder understøtter foreningens politiske pejlemærker.

3.3 Besøg af DSA - Ledighed og karrierersamtaler

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• Orienterer sig om ledighed blandt fysioterapeuter

• Drøfter DSA’s tilbud om karrieresamtaler

Resumé:

Direktør for DSA, Merete Nedergaard, er inviteret til mødet for at fortælle om 
ledighed blandt fysioterapeuter. DSA opgør løbende ledigheden blandt 
fysioterapeuter, der er medlem af DSA. Ledigheden opgøres blandt andet blandt 
dimittender og efter region.

På hovedbestyrelsesmødet d. 1/2-2023 blev det besluttet fremover henvise til DSAs 
tilbud om karriererådgivning. Der blev desuden udtrykt ønske om at høre mere om 
DSA’s tilbud om karrieresamtaler, hvorfor DSA’s karrierechef, Pernille Hinge, er 
inviteret til dette hovedbestyrelsesmøde for at fortælle om tilbuddet.

DSA har opjusteret kvaliteten af deres rådgivning således, at fysioterapeuter får 
rådgivning af konsulenter med en sundhedsfagligprofil, der har en efteruddannelse i 
coaching og håndtering af fx stresssituationer.

3.4 Orientering om aktuel medlemsudvikling

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• Orienterer sig om den aktuelle medlemsudvikling

Resumé:



Danske Fysioterapeuters samlede medlemstal er faldet over det seneste år. På mødet 
gives en orientering om den nyeste medlemsudvikling.

Vedlagte bilag om aktuel medlemsudvikling viser hvordan vi med sæsonkorrigerede 
tal for til- og afgang af medlemmer, kan følge medlemsudviklingen endnu tættere 
end før.

3.5 Orientering om HB-medlemmers arbejde i eksterne udvalg

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsesmedlemmer, der sidder i eksterne udvalg, 
orienterer hovedbestyrelsen om

• Hvad arbejdes der med i udvalgene?

• Hvad er formålet med arbejdet?

• Hvilken værdi giver arbejdet i udvalget til:

o Danske Fysioterapeuter

o Medlemmerne

Resumé:

Som en del af hovedbestyrelsens vidensdeling med hinanden og for at skabe overblik 
over hovedbestyrelsens virke, ønskes det at hovedbestyrelsesmedlemmer, der sidder 
i eksterne udvalg, giver en orientering om udvalgenes arbejde til den resterende 
bestyrelse.

3.6. Status på investeringer ved Nykredit

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• Tager status vedrørende Danske Fysioterapeuters investeringer til
efterretning.

Resumé:

Danske Fysioterapeuters formue er samlet i fire depoter: Danske Fysioterapeuter, 
Fond A, Danske Fysioterapeuters fond for forskning, uddannelse og praksisudvikling 
samt Erhvervsudviklingspuljen.

Formuen er investeret og forvaltes af Nykredit Asset Management. Med henblik på at 
give hovedbestyrelsen en status på Danske Fysioterapeuters investeringer giver 



Nykredit på mødet en orientering om udviklingen på de finansielle markeder og 
herunder også Danske Fysioterapeuters investeringer.

Punkt 3.7: HB-møder til efteråret

Indstilling:

Det indstilles, at hovedbestyrelsen

• Medbringer egen kalender for efteråret 2023.

• At hovedbestyrelsen drøfter om det er muligt at finde nye mødedatoer for
hovedbestyrelsesmøder i efteråret.

Resumé:

HB-Medlem Peter Johansen er på grund af sit arbejde med ridefysioterapi forhindret 
i at møde til HB-møderne i efteråret, hvis de ligger om onsdagen. Som systemet er 
lige nu, er det ikke muligt for ham at skaffe en vikar, og han henstiller derfor til, om 
nogle af møderne kan rykkes til andre dage.

Det vedrører HB-møderne den 30.-31. august, 4. oktober, 1.-2. november, 15. 
november og 13.-14 december.
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